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Nog maar een paar weken geleden had het woord ‘kroon’ nog iets 
feestelijk, iets bijzonder. Inmiddels is de wereldwijde corona-crisis zo ver 
doorgedenderd dat iedereen bij het woord ‘kroon’ denkt aan het 
corona- oftewel het Covid-19-virus. In deze tijd, nu we zoveel weten, zo’n 
enorme communicatiekracht en vooral ook zo’n snelheid van 
communiceren hebben, zou je denken dat we zo’n wereldwijde uitdaging 
op een genuanceerde en uitgebalanceerde manier kunnen benaderen. 
Het tegenovergestelde is helaas waar. Juist omdat we zo’n enorme com-
municatiekracht en snelheid van communiceren hebben, kunnen we daar 
niet meer op een genuanceerde of uitgebalanceerde manier naar kijken. 
Om de doodeenvoudige reden dat niemand daar belang bij heeft. De 
media niet, maar dat geldt ook voor de wetenschap en al die 
deskundigen die door dit virus ineens belangrijk worden. Daar kan 
niemand iets aan doen. Dat gebeurt gewoon. Angst, zegt men, is nooit 
een goede raadgever, maar tegelijk lijkt angst in dit soort situaties de 
enige raadgever. Wat was ook alweer die oud-Hollandse wijsheid: Een 
mens lijdt het meest door het lijden dat hij vreest.

Wat heeft corona met het vak van greenkeeper te maken? Oppervlakkig 
gezien niet zo veel, natuurlijk. Of het zou moeten zijn dat greenkeepers 
net als iedereen te maken krijgen met ziektes. Veel (onverstandige) 
commerciële partijen proberen greenkeepers wijs te maken dat je met 
de juiste meststoffen of wetting agent ziektes buiten de deur kunt hou-
den. Een spannend verhaal natuurlijk, waarvan iedere greenkeeper weet 
dat dit niet klopt. Elke greenkeeper weet dat het hoogstens om risico-
management gaat: met de juiste maatregelen kun je het risico verkleinen. 

Maar ziekte honderd procent uitsluiten, dat gaat niet lukken. Dat lukt niet 
bij het corona-virus, en ook niet bij de bekende schimmelziektes in gras. 
Een verstandige greenkeeper doet wat er gedaan moet worden, maar zal 
op een gegeven moment de zaken gewoon op hun beloop moeten laten. 
Dat gaat ook op voor het corona-virus. Mocht de ziekte echt toeslaan, dan 
zullen binnen een mum van tijd de ziekenhuizen uitpuilen. Ook hier is 
een overeenkomst met ziektes waarmee greenkeepers te maken krijgen. 
Als het eenmaal losgaat, helpt er geen moedertjelief meer aan. Achteraf 
valt het meestal ook wel weer mee, maar de illusie van een garantie op 
honderd procent gezondheid moet je laten varen. 

Met vriendelijk groet,
Hein van Iersel (hein@nwst.nl) 
Hoofdredacteur
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